
 
 
Interpellation 

 
Malmö stads arbete med ANDTS-frågor (alkohol, narkotika, dopning, tobak och spel 
om pengar) 

 
Malmö står inför en komplex utmaning när det gäller att förebygga användning av 
alkohol, narkotika, dopning, tobak och spel om pengar (ANDTS) bland barn och 
unga. Trots att staden har en grundläggande policy och pågående insatser har det 
blivit uppenbart att arbetet sker på ett decentraliserat sätt, vilket riskerar att skapa 
fragmenterade insatser som inte når de grupper som verkligen behöver stöd. 

En särskild oro är att vi saknar en samlad och tydlig ANDTS-strategi. Det innebär 
risker för bristande koordinering och insyn. Arbetsmarknads- och socialförvaltningen 
har fått i uppdrag att samordna universell prevention, men utan en sammanhållen 
strategi är det svårt att säkerställa att insatserna är både effektiva och når fram. 

Trots att vi närmar oss 2025 finns det ännu ingen systematisk utvärdering av det 
pågående arbetet. Samtidigt vet vi att de förebyggande insatserna direkt påverkar 
både ungdomars liv och det brottsförebyggande arbetet. Regeringen antog en ny 
ANDTS-strategi 2022, men Malmö stad har inte uppdaterat sin lokala strategi för att 
anpassa sig till detta. 

 
 
Med anledning av ovan vill jag därför fråga Sedat Arif, kommunalråd med 
ansvar för socialtjänsten och arbetsmarknaden 

 
• Vilken konkret strategi planerar Malmö stad att genomföra för att säkerställa 

att den förvaltning som har samordningsansvaret för universell prevention får 
de resurser och stöd som krävs för att leverera effektiva och samordnade 
insatser för att förebygga ANDTS-problem bland barn och unga? 

• Varför har Malmö stad ännu inte implementerat en lokal strategi som är i linje 
med regeringens nationella ANDTS-strategi, som antogs 2022? 
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Svar önskas vid nästkommande kommunfullmäktige, utan skriftligt svar. 


